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Verslag van de vergadering van de Commissie Samenleving van 6 juli 2005 
  
 
Aanwezig zijn: 

Mw. J.S. Binnerts-de Jonge(plaatsvervangend voorzitter), mw. E.H. Soudain (PvdA), mw. T. Zeilstra-van der 

Meulen (PvdA), dhr. B.G. van ’t Erve (CDA), mw. K.J.H. Hasper-Wolters (CDA), dhr. R.T. van der Avoort (VVD),  

mw. F.T. Joosse (ChristenUnie), mw. F. Laamraoui-Amsiti (GroenLinks), dhr. J.I. Crebas (D66), dhr. P. Walraven 

(SP), dhr. L.H.M. Lammers (ONS Flevoland), dhr. R. de Wit (SGP), dhr. H. Sieben (commissiegriffier), mw. L.J. 

Fer (griffiemedewerker) 

 

Afwezig zijn: 

Dhr. M. van Daalen (ChristenUnie), dhr. J. Slicht (PvdA), mw. M.I. Creemers-Hazebroek (VVD), dhr. N. 

Demirbilek (SP) 

 

Ook aanwezig zijn; 

Dhr. J.M. Bos, gedeputeerde 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom. 

De heer Walraven (SP) krijgt desgevraagd het woord . Hij dankt de commissie voor de troostrijke brief die 

naar zijn collega-fractielid, de heer Demirbilek, is verzonden in verband met het plotselinge overlijden van 

diens moeder.  

 

2. Vaststellen agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

3. Verslag van de vergadering  

a. van Commissie Samenleving d.d. 15 juni 2005  

Geen op-/aanmerkingen. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.  

b. Toezeggingenlijst 

De acties 1, 3 en 4 zijn afgedaan. De lijst zal conform worden bijgewerkt. 

 

4. Voorzitter/Presidium/Statengriffie 
1. Mededelingen 

- De moeder van de heer Demirbilek (SP) is plotseling overleden. Hij is op 26-6-2005 vertrokken naar 

 Turkije. Namens de commissie is een condoleance brief aan hem verzonden. 

- De heer M. van Daalen (voorzitter) is afwezig vanwege vakantie. 

- Mevrouw M. Creemers (VVD) is afwezig.  

- VVD lid, de heer A. van der Avoort, treedt als plaatsvervangend lid op voor de leden Creemers en 

 Binnerts. 

- De heer J. Slicht (PvdA) is afwezig wegens drukke school werkzaamheden. 

 

5.1  Portefeuillehouder J.M. Bos 

a. Mededelingen 

In de bakjes gedaan: 

- Voortgang matching Centrada 

- Recht op jeugdzorg (bron IPO) 

- Update Jeugdzorg  

 



2 

 

Portefeuillehouder L.M. Bouwmeester-den Broeder 

In de bakjes gedaan: agenda en verslagen bestuur Nieuw Land Erfgoed centrum 

 

b. Ter bespreking 

1. Provinciale beleidslijn Maatschappelijke Opvang/beleidsnotitie dak- en thuislozen provincie Flevoland 

De commissie complementeert de opstellers voor de heldere verwoording van deze notitie en de helder 

geformuleerde kaders. 

De SGP-fractie is zeer begaan met het onderwerp en is van mening dat de provincie zich ruimhartig moet 

opstellen. Zij stemt in met het voorgenomen collegebeleid.  

VVD merkt op dat de terminologie zwerfjongeren en dak- en thuislozen beiden gehanteerd worden en zij 

vraagt om uitleg daarvan. Ook vraagt zij zich af waarom de door de fractie ingediende initiatiefvoorstellen 

– Enkeltje Zelfstandig en ZY aan ZY - niet bij deze notitie zijn betrokken. Overigens stemt de fractie in 

met het voorgenomen collegebeleid.  

ChristenUnie wil weten of met deze notitie beleid wordt vastgesteld. In het bevestigende geval wil zij 

weten of GS dan wel PS dit beleid vaststellen. De fractie vraagt zich af of dit niet binnen de sociale 

structuur van het omgevingsplan thuishoort. Ten aanzien van de inhoud merkt de CU fractie het volgende 

op: 

- (pagina 4 laatste alinea) Zij stelt voor de twee woorden “in beginsel”, toe te voegen aan de zin; “de 

provincie zal zich niet richten op structurele exploitatie….voorzieningen. Dit om eventuele lacunes te 

kunnen opvangen.  

- (bij conclusies, pagina 6). Vraagt de fractie zich af welke gedachten het college heeft over invulling 

van het bedrag van € 100.00,- .  

- Met betrekking tot de opmerking, “ruimhartig”van de SGP fractie, vraagt de CU –fractie zich af hoe PS 

met deze niet-provinciale taak wil omgaan. Ook ten aanzien van de taakverdeling preventief en 

curatief, ontstaat een grijsgebied waarbij niet helder is wie daar voor verantwoordelijk is. Zij noemt o.a. 

de jongeren die de 18 jaar zijn gepasseerd. De fractie wil daarom weten of PS ook voor deze groep 

verantwoordelijkheid op zich neemt.  

PvdA is van mening dat de rollen van gemeente en Provincie helder zijn verwoord. Zij dankt het college 

hiervoor. 

CDA is van mening dat de notitie niet duidelijk maakt welke verantwoordelijkheid de provincie concreet 

wil nemen. Bovendien wordt slechts de stad Almere genoemd, terwijl het probleem zich ook af in Lelystad 

afspeelt. Voorst merkt de fractie op dat een zeer grote groep (tienermoeders, verslaafden, zwerfjongeren 

enz.) onder de noemer dak- en thuislozen wordt geplaatst, wat verwarrend werkt. Zij vraagt dan ook om 

de terminologie nader te definiëren. De fractie is verheugd dat de notitie er is.  

ONS Flevoland: uit de formulering van punt 3 van de conclusies, leidt de fractie af dat de 

verantwoordelijkheid van de provincie blijkbaar ophoudt met het ter beschikbaar stellen van de benodigde 

financiën. Zij is echter van mening dat de zorg om jongeren ons aller probleem is en dat op korte termijn 

een monitoring van deze kwetsbare groep zou moeten plaatsvinden. Eventueel via het GBA-systeem. De 

fractie wil concreet weten aan welke projecten het geld zal worden besteed en welke invloed de provincie 

heeft om dit te monitoren. Ook vraagt de fractie zich af of de provincie weet in hoeverre de diverse 

Jeugdzorginstellingen met elkaar samenwerken. De fractie steunt overigens het initiatief.  

SP merkt op dat de resultaten van de voortrekkersrol gemeente Almere zichtbaar worden. Zij is van 

mening dat het de provincie siert om zich in te zetten voor het maatschappelijke maar wel gemeentelijke 

probleem, van de Dak- en thuislozen. Een actievere rol is aan te bevelen. Ten aanzien van de besteding 

wil zij ook de gemeente Lelystad in betrokken zien. Zij staat zeer positief tegenover deze notitie. .  

D66  vraagt zich af of het aantal zwerfjongeren een indicator is voor de mate van de effectiviteit van de 

jeugdzorg. Waarschijnlijk ligt hier een relatie. 

GroenLinksfractie wil weten of er een relatie kan worden gelegd met de Wet Maatschappelijke 

Ondersteuning. Zij vindt het jammer dat de rol van de provincie beperkt is en blijft. De fractie zou graag 

zien dat de provincie een structurele aanpak bedenkt voor de kwestie dak- en thuislozen. Zij vraag ook 

aandacht voor de mishandelde moeders en hun kinderen.  Het college zou hiervoor gelet op het college 

akkoord preventief beleid voor moeten ontwikkelen. 

De voorzitter vraagt de gedeputeerde om een reactie.  

Gedeputeerde Bos blikt terug in het verleden en licht toe hoe deze notitie is ontstaan. Het college heeft  

voldaan aan het verzoek van PS om zich door de beschikbaarstelling van een bedrag van  € 100.000  

nadrukkelijk in te zetten voor de groep van de dak- en thuislozen. Het college heeft daarbij wel 

geworsteld met de vraag wat vanuit haar bovenlokale positie de provinciale rol exact zou moeten/kunnen 

zijn, onderzpekend en/of ook initiërend. Het college heeft ervoor gekozen dit  onderwerp structureel op 

agenda te zetten.. Dus zowel onderzoekend als initiërend. Ook het college is van mening dat het 

probleem effectiever en sneller moet worden opgepakt.  
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Ten aanzien van het containerbegrip dak- en thuislozen, is ervoor gekozen de groep zwerfjongeren 

expliciet te noemen ter legitimatie van de geïndiceerde Jeugdzorg. Het monitoren is niet zo eenvoudig 

omdat de groep moeilijk te traceren is. Dak- en thuislozen komen namelijk niet voor in GBA-systemen.  

De reden waarom er geen projecten genoemd zijn bij conclusie drie is dat het college wil bekijken en 

bespreken welke initiatieven deze commissie aanreikt. Gedeputeerde Bos geeft aan dat de leeftijd van 18 

te maken heeft met de Wet op de Jeugdzorg en dat er ten aanzien van maatschappelijke opvang wel 

altijd een grijsgebied zal blijven. De Staten hebben al enkele initiatieven aangedragen en de Staten 

bepalen of zij daarmee willen doorgaan. 

2
e
 Termijn 

VVD wil weten of de problematiek van de zwerfjongeren niet meer onder verantwoordelijkheid van de 

provincie valt. De fractie is ook van mening dat gemeentelijke taken bij de gemeente thuis horen. Zij ziet 

in de initiatieven wel een aspect van dak- en thuislozen 

ChristenUnie geeft aan nog geen antwoorden te hebben ontvangen op de door haar gestelde vragen aan 

collega Statenleden over het ambitieniveau en aan de gedeputeerde over de status van de notitie. Zij wil 

van collega Statenleden weten of er een andere invulling gegeven moet worden aan deze taak en van 

gedeputeerde wil zij weten wat de status van dit stuk is. Zij geeft daarbij aan een amendement te willen 

indienen indien het om het vaststellen van beleid gaat. 

ONS Flevoland is van mening dat ook de eindverantwoordelijkheid bij de gemeente moet liggen. De 

Provincie is alleen aanjager en initiatiefnemer. Ook vraagt hij om verheldering van de niet geregistreerde 

zwerfjongeren. 

SP is van mening dat de rolverdeling helder is vastgelegd in deze notitie. De voortrekkersrol moet bij de 

gemeente blijven liggen.  

SGP is van mening dat de verantwoordelijkheden helder zijn en deze moeten blijven zoals ze zijn. Als 

Staten moeten wij bereid zijn een bijdrage te leveren als dat nodig mocht zijn.  

De PvdA is dezelfde mening toegedaan als de SGP fractie.  

De VVD geeft aan dat hier sprake is van een tijdelijke en incidentele bijdrage. De gemeentelijke en 

provinciale verantwoordelijkheden zijn helder.  

ONS Flevoland wil van de VVD fractie weten of de provincie wel/niet hoofdverantwoordelijk is. VVD stelt 

dat de provincie niet hoofdverantwoordelijk is.  

De ChristenUnie blijft van mening dat de verantwoordelijkheden niet duidelijk zijn en herhaalt de 

opmerking over het resterende grijs gebied.  

De voorzitter concludeert dat de ChristenUnie antwoord van collega-fractieleden ontvangen heeft en 

vraagt aan gedeputeerde om alsnog de vraag van de ChristenUnie fractie beantwoorden. 

Gedeputeerde Bos geeft aan dat het om een bespreekstuk gaat. Het indienen van een amendement is 

niet nodig. Dit is de lijn van waaruit in goed overleg met partijen zal worden onderhandeld. 

De conclusie luidt: Commissie Samenleving stemt in met de notitie dak- en thuislozen en met de 

daarmee aanvullende/ondersteunende rol die de provincie wil spelen op dat gebied richting gemeenten. 

 

c. vragenronde 

D66 informeert naar de stand van zaken met betrekking tot de samenwerking triade en de 

jeugdhulpverlening.  

Gedeputeerde Bos meldt dat de Ondernemingsraad van Triade allereerst een onderzoek wil instellen om 

na te gaan of er draagvlak bestaat voor de samenwerking. De provincie stelt zich daarin geheel neutraal 

op . 

ChristenUnie wil weten of de kritische noot van de inspectie over de Jeugdzorg, consequenties heeft voor 

het beleid.  

Gedeputeerde Bos meldt dat dit niet het geval is. Bureau Jeugdzorg was nog voor het verschijnen van 

het rapport met verbeteracties gestart. 

 

6. Presidium 

1. Initiatiefvoorstel subsidieverlening projecten Enkeltje Zelfstandig en Zij aan Zij 

Zowel de CDA als de ChristenUnie fractie geven een toelichting op de voorstellen.  

Gevraagd wordt om het project Enkeltje Zelfstandig, dat al voor drie jaren subsidie heeft ontvangen, t.w. 

van 2003 t/m 2005, nogmaals voor drie jaren een subsidie van jaarlijks € 100.000 toe te zeggen. En aan 

het project Zij aan zij  dat een eenmalige bijdrage van € 35.000,- heeft ontvangen, gedurende een 

periode van 3 jaar jaarlijks een subsidie van € 50.000 toe te zeggen. 

D66 fractie vindt het bezwaarlijk dat een organisatie die uit de algemene publieke middelen  van de 

provincie een subsidie ontvangt, een  personeelsbeleid hanteert op basis waarvan men geen moslima  

als werkneemster aanneemt. De fractie verwijst terzake naar de publiciteit hierover in de media,  Zij 

vraagt daarom vooraf inzage in haar personeelsbeleid. 
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CDA meldt dat kandidaat-werknemers de identiteit van de organisatie moeten onderschrijven. Voor 

betrokken persoon was dit niet mogelijk. Voor haar is een passende oplossing gezocht door haar onder 

te brengen bij een gelieerde stichting. 

SP spreekt haar waardering uit voor het initiatief. Zij kan zich echter vinden in het gestelde van de D66 

fractie, wat voor haar ook aanleiding kan zijn om haar steun in te trekken. 

ONS Flevoland is het ten aanzien van de personeelskwestie eens met D66 en SP fractie. Zij is blij met de 

initiatieven gelet op de groei van tienermoeders in de provincie Flevoland.  

VVD wil er in haar fractie nog nader over discussiëren.  

PvdA wil weten wat er gebeurt als de subsidie ophoudt. Zij is voorstander van een structurele inbedding 

van het gegeven.  

SGP gaat akkoord met de voorstellen. Wat haar betreft mogen de financiën voor deze sociale nood 

afgeroomd worden van de posten Sport en Kunst.  

GroenLinks steunt de voorstellen en pleit voor een structurele aanpak. Zij betreurt het standpunt van het 

Leger des Heils betreffende het niet in dienst nemen van een  moslima.   

De PvdA fractie wil weten of de D66 fractie anders gehandeld had wanneer sprake was van een moslim 

organisatie in relatie tot werknemers met een andere geloofs-/levensovertuiging  

D66 antwoord bevestigend. Zij ondersteunt geen organisaties die uit algemene middelen geld ontvangen 

en een  personeelsbeleid voeren dat leidt tot uitsluiting van bepaalde categorieën werknemers, uitsluitend 

vanwege een andere geloofsovertuiging. Nogmaals vraagt zij om inzage in het personeelsbeleid van het 

Leger des Heils of een presentatie van het Leger des Heils over haar personeelsbeleid. 

De initiatiefneemsters (CDA/ChristenUnie) benadrukken dat het Leger des Heil zich bij het verlenen van 

de hulpvraag uitsluitend laat leiden door ernst van de situatie op basis waarvan de hulp vraag zich 

voordoet. Daarbij spelen nadrukkelijk levensbeschouwelijke argumenten geen enkele rol. Het gaat de 

beide beiden fracties in het bijzonder om het kunnen continueren van beide projecten die nadrukkelijk in 

een behoefte voorzien.  

De D66 –fractie  heeft de indruk dat de fracties  CDA en ChristenUnie niet bereid zijn om het Leger des 

Heils om inzage in hun personeelsbeleid te vragen. Zij vraagt aan overige fracties het verzoek om vooraf 

inzage in het personeelsbeleid van het Leger des Heils nadrukkelijk wel te steunen. 

De initiatiefneemsters zeggen toe contact op te zullen nemen met het Leger des Heils met het verzoek 

vooraf inzage te verstrekken in het personeelsbeleid. 

De voorzitter concludeert: 

- dat helderheid betreffende het personeelsbeleid van het Leger des Heils zal worden verstrekt aan de 

commissie. 

- dat de commissie het voorstel sympathiek vindt en het college adviseert om dit tot een statenvoorstel 

te maken.  

- dat het verzoek van  de D66 fractie om vooraf inzage  in het personeelsbeleid van het Leger des Heils 

door diverse fracties wordt gesteund.  

- dat de CDA-fractie de organisatie Leger des Heils zal benaderen en een uittreksel van het 

personeelsbeleid aan de commissieleden zal doen toekomen 

 

2. Doel en aanleiding werkbezoek aan ROC Flevoland 

De voorzitter brengt in herinnering dat dit agendapunt door de GroenLinksfractie is ingebracht en zij geeft 

mevrouw Laamraoui van de GroenLinksfractie de gelegenheid om dit toe te lichten. 

GroenLinks wil door het brengen van een werkbezoek aan de onderwijsinstelling ROC o.a. weten welke 

maatregelen het ROC neemt of zal nemen 

- om maatwerk aan te kunnen bieden ter voorkoming van uitval van leerlingen.  

- Om met het bedrijfsleven afspraken te maken ten aanzien van goede stageleerplekken en het 

meebetalen aan de opleiding van de leerlingen. 

De fractie vindt dat van belang gezien het grote aantal jongeren in de provincie en om de doelstelling 

gesteld in de programmabegroting 2005 waar te maken, te weten: het verbeteren van de sociale kwaliteit; 

toename maatschappelijke participatie en uitbreiding van het aantal opleidingen.  

PvdA constateert een stageplekkenproblematiek en wil zich in het werkbezoek dan ook daarop richten. 

Zij wenst het werkbezoek dan ook breder te formuleren en eventueel uit te breiden met de commissie 

Werk. 

VVD acht het niet nodig een werkbezoek aan het ROC af te leggen. De benodigde informatie kan immers 

opgevraagd worden aan het ROC. Voor wat betreft het betrekken van commissie Werk in dit werkbezoek, 

is de fractie van mening dat de vraag dan breder geformuleerd moet worden en nader moet worden 

uitgewerkt.  

ChristenUnie is geen voorstander van het afleggen van een werkbezoek aan het ROC. Zij vindt het 

raadzamer om zowel onderwijsinstellingen als werkgeversorganisaties te bezoeken om een totaal beeld 

te kunnen krijgen van de stageplekkenproblematiek . 
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CDA vindt het voorstel van de PvdA fractie een beter plan. Bovendien weet zij van de onderwijsinstelling 

De Steiger hoe moeilijk het is om stageplekken voor haar leerlingen te bemachtigen.  

D66 is van mening dat de onderwijsinstelling ROC een belangrijke rol speelt bij de doelgroep. En daarom 

wenst zij nader kennis te maken met deze instelling. Het betrekken van de commissie Werk in het geheel 

vindt zij een goed idee.  

SGP gaat akkoord met een werkbezoek aan het ROC eventueel uitgebreid met commissie Werk.  

PvdA vindt het lopende traject jongeren en MKB, reden te meer om de vraag van het werkbezoek breder 

te formuleren. 

SP gaat akkoord met het voorstel van de GroenLinksfractie en vindt de toevoegingen van de PvdA fractie 

een goede aanvulling. 

Gedeputeerde Bos stelt voor dat de commissie zich eerst door de Raad van Bestuur van het ROC laat 

voorlichten alvorens andere actoren bij het werkbezoek te betrekken. En hij vraagt de commissie leden 

om op 11-07-2005 de bijeenkomst van het Axion over “Leren en werken in Zorg en Welzijn”, te bezoeken, 

vanwege de link met het voorgestelde werkbezoek. 

GroenLinks is blij met de aanvullende suggesties van collega commissieleden. 

Aan de Griffie wordt gevraagd dit voorstel in het Presidium te brengen met de vraag aan de voorzitters 

van de commissies Samenleving en Werk voor een gezamenlijke werkbezoek/presentatie van de 

onderwijsinstelling ROC. Vervolgens om contact op te leggen met de Raad van Bestuur van ROC 

Flevoland en hen te vragen een presentatie te verzorgen over mogelijkheden en onmogelijkheden bij het 

middelbare beroepsonderwijs met betrekking tot stageplekken. 

 

7. Rondvraag 

SGP informeert naar de stand van zaken met betrekking tot de Wet op het Ambulance vervoer.  

Gedeputeerde Bos meldt de laatste stand van zaken en spreekt ook zijn bezorgdheid uit. 

Verder meldt de gedeputeerde in het kort welke mededelingen schriftelijk zijn uitgereikt. 

De PvdA fractie maakt bezwaar tegen de late ontvangst van de stukken. Gedeputeerde Bos meldt dat dit 

vanwege de actualiteit in goed overleg met de voorzitter is gegaan. Daarbij zal altijd een afweging moeten 

worden gemaakt tussen enerzijds tijdige aanlevering van informatie en het zo actueel mogelijk informeren 

van de commissie. 

 

9. Sluiting 

De voorzitter dankt en wenst een ieder een prettige vakantie. Zij sluit de vergadering om 17.30 uur 

 

 

 

Vastgesteld te Lelystad, ______________________________________ 2005 

 

 

 

 

De voorzitter       de commissiegriffier 
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TOEZEGGINGENLIJST cie. Samenleving 

Stand per 06-07-2005 

 

NR Datum cie. Onderwerp/toezegging Door Afdoen per 

1 20-04-2005 Werkbezoek Het Museum De Paviljoens 

Organiseren van een werkbezoek aan Het museum De 

paviljoens 

Griffie  

2 06-07-2005 
Leger des Heils /projecten Enkeltje Zelfstandig-Zy aan ZY 

- informatie betreffende het personeelsbeleid van het 

Leger des Heils zal  aan de statenleden in verband 

met de behandeling van het initiatiefvoorstel van CDA 

en ChristenUnie worden verstrekt . 

-  

 

CDA/ChristenUnie/

Leger des Heils 

GS 

 

CDA 

zsm 

3 06-07-2005 
Werkbezoek ROC 

voorstel in het Presidium brengen met de vraag aan de 

voorzitters Samenleving en Werk voor een gezamenlijke 

werkbezoek/presentatie van de onderwijsinstelling ROC. 

Vervolgens om contact op te leggen met de Raad van 

Bestuur van ROC Flevoland en hen te vragen een 

presentatie te verzorgen over mogelijkheden en 

onmogelijkheden bij het middelbare beroepsonderwijs met 

betrekking tot stageplekken. 

 

 

Griffie 

Griffie 

 

 

 

 


